
Protokół nr 32/09 
Komisji Spraw Społecznych 

z dnia 11 lutego 2009 r. 

 

Ad. 1 

Posiedzenie Komisji Spraw Społecznych otworzył Przewodniczący Pan Alfred Siama, który powitał 

członków Komisji. 

 

Ad. 2 

Przewodniczący Komisji Pan Alfred Siama stwierdził, iż Komisja jest władna podejmować decyzje. 

Obecni: 

• Przewodniczący      Alfred Siama 

• Wiceprzewodnicząca      Kazimiera Puślednik 

• Członkowie:       Jarosław Jędrkowiak 

Mirosław Waluś 

Józef Czarnecki 

Nieobecny był radny Pan Grzegorz Józefowski ze względu na posiedzenie Zarządu Powiatu 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu.  

W posiedzeniu uczestniczyli: 

• Wicestarosta Pan Janusz Sikora 

• Naczelnik Wydziału Oświaty i Spraw społecznych Pan Marek Smektała 

 

Ad. 3 

Przewodniczący Pan Alfred Siama przedstawił porządek posiedzenia.  

Wicestarosta zabierając głos poinformował, że wpłynęło pismo Urzędu Miejskiego w Pogorzeli w 

sprawie zabezpieczenia w budżecie Powiatu Gostyńskiego kwoty 100.000 zł na budowę boiska 

wielofunkcyjnego przy Zespole Szkół Ogólnokształcących i Zawodowych w Pogorzeli.  

W związku z powyższym Przewodniczący Komisji zaproponował dodanie punktu o treści 

zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla gminy Pogorzela.  

Propozycję dodania punktu przyjęto głosami: 5 „za”, 1 nieobecny.  
W wyniku głosowania porządek został przyjęty głosami: 5 „za”, 1 nieobecny. 

 
Ad. 4 
Przewodniczący Pan Alfred Siama przedstawił protokół nr 31/09 z posiedzenia komisji. W wyniku 
głosowania protokół został przyjęty głosami: 5 „za”, 1 nieobecny. 
 
Ad. 5 a) 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie utworzenia Liceum Uzupełniającego dla 

Dorosłych w Zespole Szkół Rolniczych w Grabonogu. 
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Przewodniczący  Komisji poprosił o zabranie głosu Naczelnika Wydziału OS Pana Marka 

Smektałę.  

Naczelnik poinformował, że z inicjatywą utworzenia szkoły wystąpił dyrektor Zespołu Szkół 

Rolniczych w Grabonogu. Dodał, że nowy typ szkoły poszerzy ofertę edukacyjną dla absolwentów 

zasadniczych szkół zawodowych zainteresowanych uzupełnieniem wykształcenia na poziomie 

szkoły ogólnokształcącej. Jest to propozycja dla osób, które chcą zdobyć średnie wykształcenie 

nie rezygnując z pracy i codziennych obowiązków. Ukończenie Liceum Uzupełniającego daje 

szanse na zdobycie lepszej pracy, otwiera drogę do dalszego kształcenia. 

Uwag nie zgłoszono. 

 
Projekt uchwały w sprawie Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie utworzenia Liceum 
Uzupełniającego dla Dorosłych w Zespole Szkół Rolniczych w Grabonogu zaopiniowano 
pozytywnie, głosami 5 „za”, 1 nieobecny. 

 

Ad. 5b) 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie utworzenia Liceum Ogólnokształcącego 

dla Dorosłych w Zespole Szkół Rolniczych w Grabonogu. 

Przewodniczący Komisji Pan Alfred Siama poprosił o zabranie głosu Naczelnika Wydziału OS 

Pana Marka Smektałę. 

Naczelnik poinformował, że z inicjatywą utworzenia szkoły wystąpił dyrektor Zespołu Szkół 

Rolniczych w Grabonogu. Dodał, że nowy typ szkoły poszerzy ofertę edukacyjną dla absolwentów 

szkół podstawowych i gimnazjów zainteresowanych uzupełnieniem wykształcenia na poziomie 

szkoły ogólnokształcącej. Jednocześnie utworzenie bezpłatnej szkoły dla dorosłych pozwoli 

młodym bezrobotnym nie posiadającym własnych dochodów, w wysokości wystarczającej na 

korzystanie z płatnych ofert nauczania, na dalsze kształcenie. Ponadto istnienie nowego typu 

szkoły rzutować będzie pozytywnie na poziom wykształcenie na terenie Powiatu. 

Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji. Zapytał, czy do liceum na podbudowie 

gimnazjum mogą uczęszczać absolwenci „starej podstawówki”.  

Naczelnik odpowiedział, że ww. absolwenci mogą uczęszczać do przedmiotowego liceum. 

 

Projekt uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie utworzenia Liceum 
Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Zespole Szkół Rolniczych w Grabonogu Komisja 
zaopiniowała pozytywnie głosami: 5 „za” 1 nieobecny. 

 

Ad.5c) 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla Gminy Pogorzela. 

Przewodniczący Komisji poprosił o zabranie głosu Wicestarostę Pana Janusza Sikorę. 
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Wicestarosta poinformował, że Burmistrz Gminy Pogorzela zwrócił się z prośbą o dofinansowanie 

w kwocie 100.000 zł budowy boiska wielofunkcyjnego przy ZSOiZ w Pogorzeli. Gmina Pogorzela 

zabezpieczyła kwotę 100.000 zł w swoim budżecie. Dodał także, że Gmina występuje o 

dofinansowanie do Ministerstwa Sportu i Turystyki w Warszawie. Teren szkoły jest własnością 

Gminy Pogorzela, stąd Zarząd Powiatu nie może być inwestorem. Dodał, że środki na ww. zadanie 

zostaną ujęte w budżecie powiatu z wolnych środków. Wyjaśnił także, że z opinii radcy prawnego 

wynika, że w pierwszej kolejności Rada Powiatu musi podjąć uchwałę o udzieleniu pomocy 

finansowej w konsekwencji czego, należy dopiero podjąć uchwałę w sprawie zmian w budżecie. 

 

Projekt uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego  w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 
Gminy Pogorzela zaopiniowano pozytywnie głosami: 4 „za”, 1 „wstrzymujący”, 1 nieobecny 
 
Ad. 5 d) 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu w sprawie wyrażenia zgody na wartość jednego 

punktu w złotych dla jednostek organizacyjnych powiatu gostyńskiego  

Projekt uchwały przedstawił Wicestarosta Pan Janusz Sikora.  Poinformował, że dyrektorzy 

poszczególnych jednostek zaproponowali następującą wartość jednego punktu w złotych: 

1) ZSZ w Gostyniu     6,50 zł 

2) ZSR w Grabonogu    6,50 zł 

3) PZD w Gostyniu    6,50 zł 

4) ZSOiZ w Krobi    6,00 zł 

5) PODGiK w Gostyniu    6,00 zł 

6) PCPR w Gostyniu    10,00 zł 

7) DPS w Zimnowodzie    8,00 zł  

Następnie głos zabrał Radny Pan Mirosław Waluś. Poinformował, że była tendencja, aby ww. 

punkty zrównać, a w tej chwili widoczne są duże dysproporcje. 

Wicestarosta wyjaśnił, że każda placówka jest odrębną jednostką i poszczególni dyrektorzy 

przeliczając wartość punktu w złotych decydują, czy dotychczasowe podwyżki mieszczą się w skali 

punktów. Ponadto wartość jednego punktu w złotych pozwala na prawidłowe ustalenie wysokości 

wynagrodzeń dla pracowników jednostek organizacyjnych i powoduje, że wynagrodzenia 

pracowników zatrudnionych na podobnych stanowiskach stają się porównywalne. Sprawa ta 

dotyczy pracowników z wieloletnim stażem pracy, którzy nie posiadają odpowiednich kwalifikacji. 

Dodał także, że prawdopodobnie pod koniec roku zostaną zwiększone podstawy płac 

poszczególnych pracowników, aby punkty nie rosły w nieskończoność.  

Projekt uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie wyrażenia zgody na wartość 
jednego punktu w złotych dla jednostek organizacyjnych powiatu gostyńskiego  Komisja 
zaopiniowała pozytywnie głosami: 5 „za”, 1 nieobecny. 
 
 

 



 4

Ad. 6 
W wolnych glosach i wnioskach głos zabrał Radny Pan Mirosław Waluś. Zwrócił się do 

Wicestarosty z następującymi zapytaniami: 

1) Jak ocenia sytuację w DPS w Chumiętkach: –  

(czy istniejącą sytuację może rozstrzygnąć tylko Sąd Pracy, sprawa przekonania dyrektora DPS, 

że wszystkiemu winne są media nagłaśniając sytuację, kwestionowanie przez dyrektora 

rzetelności protokołu pokontrolnego Państwowej Inspekcji Pracy). 

2) Jak należy odczytywać protokół Państwowej Inspekcji Pracy (czy należy go zbagatelizować i   

    stwierdzić, że jest nierzetelny). 

3) Jak na dzień dzisiejszy wygląda sytuacja w DPS w Chumiętkach (sprawa zwolnienia lekarskiego   

    dyrektora) 

Wicestarosta zabierając głos poinformował, że odbyło się spotkanie z dyrektorem DPS w 

Chwałkowie oraz związkami zawodowymi, w którym mogli uczestniczyć wszyscy radni. Dodał 

także, że dyrektor otrzymał karę upomnienia. Jeżeli chodzi o protokół Państwowej Inspekcji Pracy, 

to został on podpisany przez dyrektora bez uwag. 

Radny Waluś stwierdził, że odpowiedź Wicestarosty nie wniosła nic nowego i zasugerował, że 

Wicestarosta unika odpowiedzi na pytanie co tak naprawdę działo się w DPS w Chumiętkach i co 

naprawdę się tam dzieje. Wyjaśnił również, że z informacji z działalności Zarządu wynika że jest 

niewłaściwy przebieg informacji pomiędzy dyrektorem placówki a Starostą i Wicestarostą 

Wicestarosta poinformował, że w ww. jednostce została przeprowadzona  kontrola przez 

Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Gostyniu, która wykazała nieprawidłowości. W związku z 

tym dyrektor PCPR pełni cały czas nadzór nad placówką. 

Następnie głos zabrał Radny Pan Jarosław Jędrkowiak. Poinformował, że z analizy protokołu 

Państwowej Inspekcji Pracy wynika, że w DPS były fałszowane umowy o pracę.  

Wicestarosta wyjaśnił, że w związku z powyższym w Sądzie Pracy została zarejestrowana jedna 

sprawa.  

Radny Jędrkowiak kontynuując stwierdził, że winę należy jak najszybciej udowodnić w związku z 

czym odpowiednie jednostki powinny się tą sprawą zająć. Dodał także, że skoro z protokołu PIP 

wynika, że umowy były fałszowane to  Państwowa Inspekcja Pracy lub organ nadzorujący 

powinien zgłosić naruszenie prawa do odpowiednich instytucji w celu zbadania sprawy.  

Wicestarosta zgodził się z wypowiedzią przedmówcy oraz dodał, że nie można też wykraczać 

poza swoje kompetencje.  

Przewodniczący Komisji zabierając głos wyjaśnił, że nie jest przekonany, czy Komisja powinna 

wnikać tak głęboko w problemy Domu Pomocy Społecznej w Chumiętkach, które zostały 

ujawnione. Jeżeli dochodziło tam do drastycznych naruszeń prawa, to osoby poszkodowane 

powinny sprawę zgłaszać do odpowiednich organów. Nagłaśnianie sprawy przez komisje rady 

spowoduje, że ciągle będą zadawane pytania, na które i tak nikt nie znajdzie odpowiedzi Dodał 

także, że dziwna jest sytuacja, że kwestie dotyczące wulgarnych zachowań wypływają dopiero po 

3,4 latach. 
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Radny Jędrkowiak stwierdził, że najwłaściwszym organem, który może przesłuchiwać 

poszczególnych  świadków pod groźbą odpowiedzialności karnej jest prokuratura. Dodał, że 

komisja ma prawo do dyskusji na ten temat. Nasuwa się jednak pytanie, kto powinien zgłosić 

sprawę do odpowiedniego organu, który zająłby się sprawą. 

Radny Waluś stwierdził, że w związku z tym, iż Zarząd Powiatu nie zajął się tą sprawą w 

odpowiedni sposób, wywołało to niepotrzebne emocje.   

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak wyjaśnił, że jeżeli sprawa będzie zawieszona i nie zostaną 

wyjaśnione wszystkie aspekty, to nigdy nie będzie dobrze w DPS w Chumiętkach.  
Przewodniczący Komisji stwierdził, że trzeba odczekać pewien czas i przyjrzeć się relacjom 

pomiędzy dyrektorem a pracownikami.  

 

Przewodniczący Komisji ogłosił 5-cio minutową przerwę. 
Po przerwie wznowiono obrady.  

 
Na posiedzenie Komisji przybył radny Pan Grzegorz Józefowski. 

 
Przewodniczący Komisji Pan Alfred Siama przypomniał, że na ostatnim posiedzeniu poruszona 

została kwestia dotycząca dokumentacji medycznej firmy GOS-MED. W związku z powyższym 

poinformował, że na podstawie § 44 pkt 1 Rozporządzenia Ministra Zdrowia z dnia 21 grudnia 

2006 roku  w sprawie rodzajów i zakresu dokumentacji medycznej w zakładach opieki zdrowotnej 

oraz sposobów jej przetwarzania wynika, że „dokumentacja musi być przechowywana w tym 

zakładzie, który ja sporządził”. Wynika stąd, że jeżeli autorem dokumentacji jest firma GOS-MED., 

to musi ją przechowywać. Jeżeli natomiast pacjent przechodzi do innego zakładu to powinien 

wnioskować do danej firmy o wydanie kopii dokumentacji. Następnym problemem poruszonym na 

poprzednim posiedzeniu, była sprawa hasła :”Jesteś na właściwej drodze”. Przewodniczący 

Komisji poinformował, że w powyższej sprawie wpłynęło pismo z Biura Promocji i Rozwoju 

Powiatu. Z pisma tego wynika, że hasło to zostało stworzone na potrzeby nagrywanego w roku 

2006 filmu promującego Powiat Gostyński. Realizatorzy filmu zaproponowali kilka tytułów do 

powstającego filmu, jednym z nich było zdanie „Jesteś na właściwej drodze”; które zostało 

zaakceptowane przez ówczesnego starostę – Elżbietę Palka. Hasło to miało zwrócić uwagę na 

wizję powiatu, który jest „na właściwej drodze” rozwojowej, ale również „na właściwej drodze” są 

turyści odwiedzający nasz region. Autorem przedmiotowego hasła jest Pani Agnieszka Wujek.  

Radny Pan Jarosław Jędrkowiak zabierając głos poinformował, że hasło to zostało 

prawdopodobnie wymyślone na potrzeby filmu. Funkcjonuje na stronie naszego Powiatu, ale nie 

jest oficjalnym hasłem Powiatu Gostyńskiego. Ponadto Starostwo ogłosiło konkurs na hasło 

reklamowe dla Powiatu, jednak komisja konkursowa żadnego nie zaakceptowała. 

W związku z powyższym Radny Jędrkowiak zgłosił wniosek do Zarządu Powiatu, aby 
oficjalnym hasłem promującym Powiat Gostyński był zwrot „Jesteś na właściwej drodze”. 
Wniosek przyjęto pozytywnie głosami: 2 „za”, 4 wstrzymujące.  
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Następnie głos zabrał Przewodniczący Komisji. Odczytał projekt planu pracy Rady Powiatu na 

2009, który stanowi załącznik do protokołu. 

Radny Pan Mirosław Waluś zabierając głos złożył wniosek, aby ze względu na istniejącą sytuację 

na rynku pracy punkt: „informacja o sytuacji na rynku pracy Powiatu Gostyńskiego w 2008 r.” 

został omówiony przez Radę Powiatu pod koniec I kwartału. Natomiast informacja o sytuacji na 

rynku pracy ze szczególnym uwzględnieniem sytuacji absolwentów mogłaby zostać omówiona w II 

kwartale zgodnie z propozycją Przewodniczącego Rady.  

Przewodniczący Komisji wyjaśnił, że powyższa informacją będzie analizą roku 2008 a nie 2009. 

W związku z powyższym Rady Waluś wycofał swój wniosek.  
Następnie ustalono wizytację Komisji w następujących jednostkach: 

1. Samodzielny Publiczny Zespół Opieki Zdrowotnej w Gostyniu. 

2. Komenda Powiatowa Policji w Gostyniu. 

3. Komenda Powiatowa Państwowej Straży Pożarnej w Gostyniu. 

4. Powiatowe centrum Pomocy Rodzinie w Gostyniu. 

5. Dom Pomocy Społecznej w Chumiętkach.  

 
Ad. 7 
Przewodniczący  Pan Alfred Siama podziękował zebranym za przybycie, po czym zamknął 

posiedzenie komisji.  

 

 

 

Przewodniczący Komisji 
Spraw Społecznych 

 
Alfred Siama 

 

 

Protokołowała:  

Joanna Bilińska 

 

 


